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      中国与发展中国家 关闭

课程信息：

课程名： 中国与发展中国家 英⽂课程名： China in the Developing World

开课单位： 社会科学学院 课程类别： 研究⽣专业课

教学⽬的：
This course will provide an overview of China’s engagements with other developing countries, including
historic review, policy framework, functioning dynamism and impacts. This course also aims to deepen
understanding of modernization and globalization process through reading and discussions.

课程⾯向： 研究⽣ 教学⽅式： 讲课、讨论

授课语种： 英语 课程特⾊：
集中实践
（周）： 学时： 32

学分： 2 讲课学时： 30

课堂讨论学时： 2 实验学时：

设计学时： 实践学时：

其他学时： 考核⽅式： 考查

开课学期： 秋

教材：

参考书：

负责⼈： 唐晓阳

师资队伍： 唐晓阳
适⽤院系或专

业：
课程说明：

中⽂内容简介：

本课程将概述中国与其它发展中国家的关系，特别着重讨论新兴国家在社会经济发展⽅⾯的互利合
作，包括⾦融，贸易，基础建设，农业，⼯业和经济合作区等诸多领域。将通过在世界各地实地研
究所得的 第⼀⼿资料和⼴泛的⽂献阅读全⾯真实展⽰发展中国家南南合作的进程，同时联系国际发
展的历史和理论深层次分析新兴国家合作的机遇与挑战，通过课堂讨论和实践研究探索发展 合作如
何能实现双赢乃⾄多赢。此外，讨论将把国际发展问题放在资本主义现代化和全球化的背景中，结
合马克思、亚当•斯密、李嘉图、波兰尼等思想家对资本本质的分析来解释当前发⽣的政治经济现
象，将理论经典与实践活动紧密结合。

英⽂内容简介：

This course provides an overview of China's political and economic engagements with other developing
countries, analyzing relevant historical background, policy framework, functioning dynamics and
comprehensive impacts. It covers various areas in the international development, including finance, trade,
infrastructure, agriculture, industry, economic cooperation zone, etc. Based on materials directly collected
from field research and extensive second-hand literature, the course explains the cooperation among
developing countries from multiple perspectives. Opportunities and challenges will be identified in the
current cooperation of emerging countries. Finally, combined with readings on Karl Marx, Adam Smith,
David Ricardo, Karl Polanyi and other thinkers, this course also aims to deepen the theoretic
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understanding of modernization and globalization process.
预备知识：

开始⽇期： 是否停开：


